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ΟΤΑΙΙ∆ΕΥΕΙ σιον κόσµο, ερευνά µεγάλα θέµατα tns διεθνούΒ 
ειδησεογραφία$ -ήδη συµπλήρωσε 12 χρόνια στην οµάδα των 
« Νέων Φακέλων» στον ΣΚΑΙ- ξεκίνησε τη συγγραφή β ι βλίων, 
είναι µαµά. Η Σοφία Παπαϊωάννου θυµώνει για όσα περνάµε 

και δεν µα$ αξίζουν, µιλά για τα βλέµµατα αποδοκιµασία$ που 
συναντά στο εξωτερικό, αναζητά διεξόδου στη δηµιουργικότητα, 

αρνείται να καταθέσει τα όπλα και δηλώνει πρόθυµη να 
µείνει στην Ελλάδα και να παλέψει. 

Σοφία Παπαϊωάννου 

«∆εν µα$ αξίζει 
αυτή η κρίση» 
Ξεφεύγει από την παγίδα του θυµού και πεισµώνει 
τόσο, ώοτε δεν εγκατχιηείπει τη χώρα τ,ης 

Στη ΝΑΤΑΛΙΑ ΑΝΛΡΙΚ0Π0ΥΛ0Υ 
n.andrikopoulou@realnews.gr 

Β Επειτα από σχεδόν 13 χρόνια στην οµάδα 

των «Φακέλων», σκεφτήκατε ποτέ να ακολουθήσετε 

αυτόνοµη πορεία; 

Π ιστεύω πολύ στο «η ισχύςεντη ενώσει» στην 

εκποµπή. Ολα αυτά τα χρόνια έχουµε δηµιουργήσει 

µία πολύ ικανή οµάδα από δηµοσιογράφους 

οπερατέρ και µοντέρ, που δουλεύουµε 

όλοι ενωµένα. Οσο δουλεύει ο ένας το 

θέµα της τρέχουσας εβδοµάδας δίνει χρόνο 

στους άλλους να προετοιµαστούν. Αισθάνοµαι 

ότι έχω κάνει µία αυτόνοµη πορεία µέσα 

στην εκποµπή, διότι διαλέγω τα θέµατα που 

κάνω και τα φτιάχνω µε τον τρόπο που θέλω. 

Νοµίζω ότι αυτός είναι και ένας από τους λόγουςτηςεππυχίαςτων«Νέων 

Φακέλων»: τρεις 

δηµοσιογράφοι µε ξεχωριστά ενδιαφέροντα 

και διαφορετική προσέγγιση παρουσιάζουν 

εναλλάξτην έρευνα της εκποµπής. 

Ποια είναι η µεγαλύτερη παγίδα που κρύβει 

η πρωτόγνωρη κρίση την οποία βιώνουµε 

στη χώρα µας; 

Μεγάλη παγίδα θα είναι όλη αυτή η πίεση 

και ο θυµός που αισθανόµαστε να εκδηλωθεί 

σε επιθετικότητα και να µη µας αφήσει 

να πάρουµε σωστές αποφάσεις και τις, κατά 

το δυνατόν, κατάλληλες λύσεις και παράλλη¬ 

λα να µας κάνει να καταθέσουµε τα όπλα και 

να µην παλέψουµε. 

Ερχεστε συχνά σε επαφή µε αξιωµατούχους 

και δηµοσιογράφους στο εξωτερικό. 

Εχετε γίνει αποδέκτης 

υποτιµητικών σχολίων 

για τους Ελληνες; 

Οταν πέρυσι βρέθηκα στο 

Λουξεµβούργο, στην έδρα 

της Eurostat, την ηµέρα 

που έβγαζαντο πόρισµα 

για τα περιβόητα greek 

statistics, πραγµατικά αισθάνθηκα 

πολύ άσχηµα, νοµίζοντας 

ότι πρέπει να απολογηθώ για τη 

χώρα µου. ∆εν µου µίλησαν άσχηµα, 

αλλά έβλεπα στο βλέµµα τους 

τηναποδοκιµασία.Στα τελευταία µου 

ταξίδια, µε αντιµετώπιζαν περισσότερο 

µε λύπη. Εκλειναν οι κάµερες στο Λονδίνο, 

στο οικονοµικό κέντρο της πόλης, και 

µε ρώταγαν: «Εχετε καταλάβει σε τι κατάσταση 

βρίσκεστε;». Πρέπει να οµολογήσω 

ότι αυτό το αίσθηµα της συµπόνιας ήταν πιο 

υποτιµητικό και προσβλητικό. 

Πώς βιώνετε ψυχολογικά τα όσα συµβαίνουν; 

Με απογοήτευση, οργή, πείσµα; 

Με στενοχώρια, µε ανησυχία, κυρίως για τα 

παιδιά µου, µε ένα αίσθηµα θυµού ότι δεν 

µας αξίζει αυτό που περνάµε. ∆εν θεωρώ ότι 
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fg «Ο ΕΡΩΤΑΣ ΕΙΝΑΙ ∆ΙΑΦΥΓΗ» 

Υπάρχει κάποιος «φάκελος» στη ζωή σας που θα θέλατε, αλλά δεν έχετε 

ανοίξει ακόµα; 

Πριν απόέναν χρόνο, θα απαντούσα πως υπάρχει. Από το καλοκαίρι και µετά, 
όταν βγήκε το πρώταµου βιβλίο «Κρυµµένο στο Αιγαίο» (Εκδόσεις Πατάκη), 

ένιωσα ότι πολλά ano αυτά που ήθελα να εκφράσω πήραν µορφή. 

Εχει ειπωθεί ότι η rio ανέξοδη διαφυγή από την κρίση είναι ο έρωτας. 

Συµφωνείτε; 
Σίγουρα ο έρωτας που κατευθύνει τα πάντα, κατά µία έννοια, είναι µία 

διαφυγή. Εγώ θα πρόσθετα και τη φιλία και τη δηµιουργικότητα ως αηάντηση 

στην κρίση. 

¦ Τα παιδιά oas; «άςΡνουν µια άλλη οπτική στα πράγµατα; 

Η παρουσία τους και µόνο, αλλά και τα αθώα προβλήµατα που τα smaσχολούν, 

µουδίνουνµβϊάλλη οπτική στα πράγµατα, ίσως τη σωστή. Στο 

παιδιά µου µιλώ για τα προβλτφατατης χώρος, τους εξηγώ ό,τι µπορώ 

και, πραγµατικά, οι απλές ερωτήσεις που µου κάνουν είναι αφοπλιστικές. 

Τους απαντώ πάντα ότι είναι πιο έξυπνα ano τους µεγάλους. 

όλοι τα κάναµε όλα λάθος Παράλληλα, όµως 

και µε µία προσπάθεια να κρατηθώ από αξίες 

που µου ανεβάζουν το ηθικό, αλλά και µε 

ένα κέντρισµα εφευρετικότητας του πώς θα 

δηµιουργήσω νέα πράγµατα για να επιβιώσω 

στη νέα κατάσταση. 

Si Σε µια τόσο κρίσιµη περίοδο, ποια είναι η 

µεγαλύτερη πρόκληση για έναν δηµοσιογράφο; 

Να καταλάβει σε βάθος τι 

συµβαίνει στην Ελλάδα και 

στην παγκόσµια οικονοµία 

και να βοηθά καθηµερινά 

στην καλύτερη καταγραφή 

των γεγονότων, ώστε 

να µπορεί ο τηλεθεατής ή 

ο αναγνώστης να καττΰνόήοει 

και µετά να κρίνει. Πραγµατικά, 

θεωρώ ότι η πρόκληση 

είναι τεράστια, 

β Σας φοβίζει η κρίση στα media; 

Με φοβίζει πάρα πολύ, γιατί θεωρώ ότι -ιδιαίτερα 
σε αυτή τη δύσκολη στιγµή- πρέπει να 

µπορέσουν οι δηµοσιογράφοι να κάνουν τη 

δουλειά τους όσο πιο καλά γίνεται και όχι να 

µείνουν άνεργοι. 

Αλλα Μέσα τήρησαν φιλοµνηµονιακή στά- 

«Στα ιεΑευιαία ταξίδια µου 
µε ανπµειώιπσαν µε Αύπη. 

Αυτό ra οισβηµο 
συµπόνιικ Aiav mo 

υποπµηπκό» 

on, άλλο όχι. Ποια είναι η δίκη σας άποψη; 

Είστε υπέρµαχος της λογικής του «αναγκαίου 

κακού»; 
∆εν θέλω να κρίνω κάτι που δεν γνωρίζω. Κάποια 

από τα µέτρα είναι σωστά ή προςτη σωστή 

κατεύθυνση, άλλα δεν µε έχουν πείσει ότι 

θα φέρουν το αποτέλεσµα που επιθυµούµε. 

Κυβέρνηση Παπαδήµου έως το 

τέλος της τετραετίας ή εκλογές 

σύντοµα; 
∆εντο αποφασίζει έναςδηµοσιογράφος 

αυτό. Οταν ανέλαβε 

η κυβέρνηση Παπαδήµου, 

ανέλαβε για έναν συγκεκριµένο 

σκοπό. Ας βάλουµε 
/ αυτήτηφοράτοκαλότηςχώ" 

ρας πάνω από κάθε άλλο και 

αςαποφάσίσουµε για τιςεκλογές 

και για όλα µε νηφαλιότητα. ¦ 

Εχετε ζήσει στο παρελθόν στο εξωτερικό. 

Σκέφτεστε το ενδεχόµενο να φύγετε 

εκτός Ελλάδας; 

Καθηµερινά το ονειρεύοµαι, κυρίως γιατί θεωρώ 

ότι οι συνθήκεςδιαβίωσηςγίνονται όλο και 

. πιο δύσκολεςεδώ. ∆ύσκολα, όµως θα το κάνω, 

γιατί µε πιάνει το πείσµα και θέλω να παλέψω 

για τη χώρα µου, την οποία αγαπώ. 

«∆εν µα$ αξίζει 
αυτή η κρίση» 
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